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Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg
Christiansborg
1240 København K

Arbejdsmarkedsudvalget har i brev af 10. maj 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 1
(B 141), som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. 1:
”Vil ministeren sende dokumentation for de tal, ministeren nævnte i forbindelse 
med 1. behandlingen af beslutningsforslaget med hensyn til, hvor mange der er 
kommet i arbejde som følge af 300-timers-reglens indførelse, og hvor mange rege-
ringen forventer vil komme i arbejde som følge af forhøjelsen af kravet til 450 ti-
mer?”

Endeligt svar:
SFI har foretaget en undersøgelse, der belyser situationen for personer omfattet af 
300-timers-reglen. Det er personer, der har været flere år i kontanthjælpssystemet 
uden nævneværdig kontakt med arbejdsmarkedet. Blandt personer, der blev omfat-
tet af 300-timers-reglen, var der en tredjedel, der var kommet i beskæftigelse. Un-
dersøgelsen viser således, at et øget incitament til at arbejde har en positiv effekt.

Hvad angår 450-timers-reglen kan regeringen i sagens natur ikke dokumentere, 
hvor mange personer, der vil kommer i arbejde, idet den endnu ikke har fået virk-
ning. Sigtet med reglen er, at de langvarige gifte kontanthjælpsmodtagere knyttes 
nærmere til arbejdsmarkedet med det udvidede timeantal. Det var derfor jeg brugte 
formuleringen, at det er regeringens opfattelse, at en forhøjelse af kravet om antal 
arbejdstimer fra 300 til 450 timer vil bidrage til, at endnu flere ægtepar på langva-
rig kontanthjælp i højere grad vil søge ud på arbejdsmarkedet og dermed bringe sig 
ud af offentlig forsørgelse.

Venlig hilsen

Inger Støjberg
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